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254 Seiten
Pressestimmen
Medizin / Psychologie/Klinische Sozialarbeit Kurzbeschreibung
Den Zusammenhang von Praxis, Theorie und Forschung in der klinischen Sozialarbeit darzustellen ist Ziel
des Bandes. Im ersten Teil werden Theorie und Methoden beleuchtet, um die klinische Sozialarbeit für die
Medizin als anschlussfähig darzustellen. Grundlage ist das Verständnis von Gesundheit und Krankheit als
sozio-psycho-somatisches Geschehen.Im zweiten praxis- und forschungsorientierten Teil werden anhand von
Fallgeschichten Aspekte des Psychose- und Traumaverständnisses vorgestellt. Drei vom Autor durchgeführte
Handlungsforschungsprojekte und die darin enthaltenen Fallstudien heben die Forschungspraxis besonders
deutlich hervor. Im Mittelpunkt stehen hier Interaktionen der klinischen Sozialarbeit mit Menschen, die
bereits über mehrere Jahre Klienten oder Patienten des Krankheitsversorgungssystems waren.Dieses Buch
richtet sich an Sozialarbeiter und andere in Gesundheitsberufen Tätige. Leseprobe. Abdruck erfolgt mit
freundlicher Genehmigung der Rechteinhaber. Alle Rechte vorbehalten.
The book is divided into two parts. Part I focuses mainly on the practical-methodological and theoretical
bases of Clinical Social Work as a profession and discipline, Part II introduces practice research in selected
work areas. In the introduction, the author describes and characterizes a special form of Clinical Social Work
that pays particular attention to the social aspects regarding health and illness – complementary to the
somatic and mental aspects of professional healthcare. This form requires the development of specific
knowledge and action so that it can be implemented within the healthcare system. Clinical-social health-
related action is usually embedded in multiprofessional systems on the basis of its own models of
understanding regarding health and illness and uses its own concepts and strategies of action which shall be
further illuminated.After the introduction in theory-oriented Part I, four chapters elaborately outline Practice,
Theory and Research, Diagnostics and Casuistry, Methods in Clinical Social Work and its Relatedness to the
Health Sciences. Research-oriented Part II uses specific clinical-social work areas to reflect Practice and
Research in Social Work: examples are taken from Social Services, Social Psychiatry, and Medical Health
Care, followed by the Final Remarks on the meaning of Clinical Social Work for achieving humane
healthcare and for the social cohesion of society.>
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